
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 17. februar 2022 stillet følgende spørgsmål nr. 

428 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet 

efter ønske fra Liselott Blixt (DF). 

 

Spørgsmål nr. 428:  

”Sclerosehospitalerne fik i 2015 en midlertidig merbevilling, som udløber ved dette 

års udgang. Vil ministeren sikre, at der kommer økonomiske midler til Sclerosehospi-

talerne og eventuelt permanentgøre dem?” 

 

Svar: 

Regeringen er optaget af at sikre mennesker med sklerose en god behandling, så de 

kan leve et så godt liv som muligt med sygdommen. Med helhedsplanen for sklerose-

området er der afsat i alt 38,7 mio. kr. i perioden 2018-2021 til at sikre bedre hjælp til 

danskere med sklerose og deres pårørende. I forlængelse heraf afsatte regeringen 

sammen med Folketingets partier 11,3 mio. kr. årligt i 2021 og 2022 til Sclerosehospi-

talerne i Haslev og Ry til en styrket indsats på Sclerosehospitalerne.  

 
Hvorvidt der vil blive afsat midler fra 2023, afhænger af de politiske prioriteringer i de 
kommende forhandlinger om finansloven for 2023. 

 

 

Med venlig hilsen 
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